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az Országgyű lés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„A meggy is a szabolcsi alma sorsára jut ? " címmel a Házszabály 91 §-a alapján írásbeli kérdés t

kívánok benyújtani

Gráf József

földművelésügyi és vidékfejlesztési miniszterhez .

Tisztelt Miniszter Úr!

Az elmúlt esztendőben a gazdák helyett a fagy takarított be a szabolcs i

gyümölcsösökben . Jelentős, közel 20 milliárdos kár érte a termelőket. Különösen igaz e z

a szabolcsi alma- és meggytermelő gazdákra. A kormány sajnálatos módon nem

minősítette katasztrófa sújtotta területté a térséget, pedig a gyümölcstermés 80-90%- a

megsemmisült a fagy következtében . A kormányzat által nyújtott támogatás a túléléshe z

is kevés volt, legalábbis a tőkével nem rendelkező kis területet művelő gazdák esetén .

Az elmúlt években jelentős térvesztést szenvedett Szabolcs-Szatmár- Bereg megyébe n

több tízezer család számára oly fontos, megélhetést adó alma termesztés . A gazdák

tömegesen szabadultak meg almásaiktól, vágták ki gyümölcsöseiket . Elegük lett abból ,

hogy a piaci kiszolgáltatottság és piaci zavarok miatt az almatermésük az elmúlt éve k

többségében még az önköltséget sem fedezte . A piac szervezetlensége a termelők

kereskedőknek való kiszolgáltatottsága, a termel őket kijátszó kereskedők ténykedése

ellehetetlenítette a tömeges szabolcsi alma termesztést, pedig a megyében ez az ágaza t
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családok ezreinek nyújtott megélhetési lehetőséget. Sajnálatos módon hasonló folyamat

indult be a megye másik fontos terméke a meggy esetén is . A sorozatosan ráfizetése s

esztendők rombolják a meggytermelő gazdák termelési kedvét . Mindezt a piac

horizontális és vertikális szervezetlensége okozza . Ebben az agrárkormányzat felel őssége

sajnálatos módon kézzelfogható . Másrészről sajnálatos módon az agrárkormányzat nem

indítványozza az EU által is megengedhető a termelőket segítő növényvédelmet é s

szállítást elősegítő támogatások megindítását .

Ezért tisztelettel kérdezem :

A meggy is a szabolcsi alma sorsára jut ?

Másrészről tisztelettel kezdeményezem egy tárgyalás összehívását -a vertikum minde n

szereplőjének részvételével - a kialakult a meggytermelőket sújtó helyzet megoldását

illetően .

Várom őszinte válaszát !

Budapest , 2008. június 19.

Dr. Simon Miklós
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